
 
 

 

 

Zápis ze 177. schůze VV ŠSČR 

Praha, 8. dubna 2024 
 
Přítomni: Martin Petr, Rostislav Svoboda, Jan Malec, Jan Sikora 
 
Omluveni: Jan Mazuch, Zdeněk Fiala 
 
Hosté: František Štross (generální sekretář), Bohumír Sunek (předseda RK), Evžen Pospíšil (předseda 
TK), Pavel Slovák (předseda OK), Stanislav Stárek (předseda SŠS), Zdeněk Urban (člen RK) 
 

1. Zahájení, určení zapisovatele a ověřovatele zápisu 
 
Schůzi zahájil v 15:15 M. Petr. Zapisovatelem byl určen František Štross, ověřovatelem Martin Petr. 
 

2. Schválení zápisu ze 176. schůze VV ŠSČR   
 
Usnesení 177/1: VV ŠSČR schvaluje zápis ze 176. schůze VV ŠSČR. 
 
Příloha 1: Zápis ze 176. schůze VV ŠSČR 
 

3. Schválení programu 177. schůze VV ŠSČR 
 

  Bod programu Předkladatel 
1 Zahájení, určení zapisovatele a ověřovatele zápisu M. Petr 

2 Schválení zápisu 176. schůze VV ŠSČR M. Petr 

3 Schválení programu 177. schůze VV ŠSČR M. Petr 

4 Přehled usnesení per rollam F. Štross 

5 Kontrola úkolů F. Štross 

6 Zpráva předsedy ŠSČR M. Petr 

7 Zpráva hospodáře R. Svoboda 

8 Zpráva předsedy KRÚ P. Boleslav 

9 Zpráva předsedy KPT P. Pisk 

10 Zpráva předsedy TK E. Pospíšil 

11 Zpráva předsedy KM Z. Fiala 

12 Zpráva předsedy STK J. Malec 

13 Zpráva předsedy KMK J. Bednařík 

14 Zpráva předsedy KR J. Sikora 



 
 

 

 

15 Zpráva předsedy OK P. Slovák 

16 Zpráva sekretariátu F. Štross 

17 Různé   

18 Závěr   

 
Usnesení 177/2: VV ŠSČR schvaluje program 177. schůze VV ŠSČR. 
 

4. Přehled usnesení per rollam 
 
Usnesení per rollam v období 02. 03. 2024 - 07. 04. 2024: 
 
1) VV ŠSČR schválil proplacení zálohové faktury ve výši 189.000 Kč na náklady spojené s organizací MČR 
juniorů a juniorek 2024. 
 

5. Kontrola úkolů 
 
F. Štross informoval o průběžném plnění úkolů. 
 
Usnesení 177/3: VV ŠSČR bere na vědomí kontrolu úkolů. 
 
Příloha 2: Stav úkolů po 177. schůzi VV ŠSČR 
 

6. Zpráva předsedy ŠSČR 
 
Zprávu předsedy ŠSČR uvedl M. Petr. 
 
Sport a stát 
Národní sportovní agentura avizovala vyhodnocení dotačních výzev na rok 2024 Podpora sportovních 
svazů a Významné sportovní akce do konce března, nicméně, prozatím jsme jako ŠSČR žádné informace 
neobdrželi. 
 
FIDE a ECU 
Hned dva české openy uspěly v grantovém řízení FIDE na podporu otevřených turnajů. Czech Openu 
a Teplicím gratuluji! Česká republika je jednou z mála zemí, ve které byly na rok 2024 podpořeny dvě 
akce, viz FIDE Aid Package 2024. 
  
Různé 
Zúčastnil jsem se slavnostního zakončení Pražského mezinárodního šachového festivalu, konference 
Krajského šachového svazu Karlovy Vary a finále extraligy družstev. 
 

https://www.fide.com/docs/regulations/FIDE-Aid-Package-2024.pdf


 
 

 

 

Ke schválení předkládám Jednací řád blížící se Konference ŠSČR. Také předkládám návrh ke změně 
Stanov ohledně krajských konferencí, jde o splnění úkolu, který VV ŠSČR uložila poslední Konference 
ŠSČR. 
 
Diskuze: 
 
Žádost TJ Sokol Plzeň-Letná 
Z oddílu TJ Sokol Plzeň – Letná přišla Výkonnému výboru žádost týkající se zrušení příplatku na MČR 
mládeže 2024 za pozdní aktualizaci registrace hráčů. Přestože žádost nesplnila náležitosti Odvolacího 
řádu, VV se jí zabýval a konstatoval, že tato žádost mu nepřísluší. Je to věc mezi organizátorem 
a účastníky turnaje. Nicméně žádost vzal jako podnět k řešení této problematiky v širším kontextu 
a pověřil Organizační komisi připravit návrh na úpravu procesu registrací tak, aby k těmto situacím 
v budoucnu nedocházelo. U turnajů pořádaných těsně po ukončení termínu registrací je s tímto 
dlouhodobý problém, protože mnoho oddílů neposílá aktualizaci registrací včas. Za úvahu stojí 
například možnost, že pokud oddíl registrační seznam nepošle v termínu do konce února, automaticky 
se bude brát, že má stejné členy jako v předchozím roce, nebo možnost březnového „moratoria“ pro 
registrace členů.  
 
Konference ŠSČR 2024 
K předloženému návrhu Jednacího řádu pro Konferenci ŠSČR 2024 nebyly vzneseny žádné připomínky, 
stejně jako k návrhu změny Stanov ŠSČR týkajícího se možnosti pořádání náhradních krajských 
konferencí ve zkrácené lhůtě (článek 13, odstavec 3). 
 
Usnesení 177/4: VV ŠSČR schvaluje předložený návrh Jednacího řádu pro Konferenci ŠSČR 2024. 
 
Usnesení 177/5: VV ŠSČR schvaluje předložený návrh na změnu Stanov ŠSČR předkládaný Konferenci 
ŠSČR 2024. 
 
Usnesení 177/6: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy ŠSČR. 
 
Úkol 177/1: Připravit návrh na úpravu registrací ve spojitosti s problémy na turnajích pořádaných těsně 
po ukončení termínu registrací – Organizační komise. 
 
Úkol 177/2: Vložit schválené materiály do sekce Konference 2024 na webu ŠSČR – sekretariát.   
 

7. Zpráva hospodáře 
 
Zprávu hospodáře uvedl R. Svoboda. 
 
Výsledek hospodaření ŠSČR k 31. 12. 2023 
Na posledním jednání VV byli jeho členové seznámeni s výsledky hospodaření za rok 2023.  Po jednání 
VV byly na základě uzávěrkových operací ještě doúčtovány kurzové zisky a ztráty, zaúčtovány opravy 
po inventarizaci skladu a dohledány některé účetní doklady, které mění hospodářský výsledek. 
Nejvýznamnější změnou je zaúčtování nákladů za ubytování na MS seniorů. Všechny změněné položky 
jsou vyznačeny v příloze. 



 
 

 

 

Po započtení všech změn skončilo hospodaření svazu přebytkem ve výši 23.435 Kč.  
 
Vývoj hospodaření svazu od roku 2009: 
 

Rok Příjmy Výdaje Hosp. výsledek Finanční rezerva  

2009 6 729 108 Kč 7 178 305 Kč - 449 197 Kč 2 492 892 Kč 

2010 6 148 376 Kč 5 114 758 Kč 1 033 618 Kč 2 043 695 Kč 

2011 5 944 920 Kč 5 195 979 Kč 748 941 Kč 3 077 313 Kč 

2012 18 432 236 Kč 14 660 094 Kč 3 772 142 Kč 3 826 254 Kč 

2013 11 578 319 Kč 11 653 851 Kč - 75 532 Kč 7 598 396 Kč 

2014 15 972 532 Kč 12 603 472 Kč 3 369 061 Kč 7 522 864 Kč 

2015 15 090 928 Kč 13 993 377 Kč 1 097 552 Kč 10 891 925 Kč 

2016 20 416 498 Kč 18 081 913 Kč 2 334 585 Kč 11 989 476 Kč 

2017 20 503 818 Kč 18 631 820 Kč 1 871 998 Kč 14 324 061 Kč 

2018 20 604 608 Kč 19 041 221 Kč 1 563 387 Kč 16 196 059 Kč 

2019 21 702 639 Kč 22 147 122 Kč - 444 483 Kč 17 759 446 Kč 

2020 20 484 227 Kč 22 334 300 Kč -1 850 073 Kč 15 909 373 Kč 

2021 19 345 121 Kč 18 655 330 Kč 689 790 Kč 16 599 163 Kč 

2022 20 692 461 Kč 20 154 642 Kč 537 818 Kč 17 136 981 Kč 

2023 22 446 275 Kč 22 422 840 Kč 23 435 Kč 17 159416 Kč 

 
Vedle finanční rezervy ve výši 17.159.416 Kč má ŠSČR ještě zřízen rezervní fond ve výši 2.146.976 Kč. 
 
Návrh rozpočtu ŠSČR na rok 2024 
Na předchozí 176. schůzi VV ŠSČR byla projednána druhá verze rozpočtu svazu na rok 2024, která byla 
VV vzata na vědomí. Současně VV zřídil pracovní skupinu ve složení M. Petr, J. Mazuch a R. Svoboda a 
pověřil ji dopracováním návrhu rozdělení navýšených členských příspěvků a jejich zapracováním do 
návrhu rozpočtu.  
 
Návrh rozdělení této částky: 
 
1. Odpuštění poplatků LOK za mistrovské soutěže družstev 346.400 Kč 
 
Odpuštění poplatků je kalkulováno podle skutečnosti v sezóně 2023/24. Bude uplatněno jen pro 
sezónu 2023/24. V dalších soutěžních ročnících budou poplatky znovu hrazeny. V hospodaření roku 
2024 se projeví skutečná výše prominutých poplatků podle účasti všech družstev v soutěžích. 
Odpouštěním poplatků se část vybraných příspěvků dostane přímo do oddílů, které za své členy 
příspěvky hradí a rovněž se sníží administrativní zátěž krajů a sekretariátu ŠSČR (vystavování faktur a 
jejich úhrady).  
 
2. Příspěvek krajům      200.000 Kč 
 



 
 

 

 

Příspěvek bude rozdělen proporcionálně podle sumy zvýšených příspěvků za oddíly v daném kraji. 
Příspěvek nebude nutné vyúčtovat a utratit v roce 2024. Výše položky je konečná a nebude se v 
průběhu roku měnit.  
 
3. Navýšení příspěvku v projektu Podpora oddílů a kroužků 500.000 Kč 
 
Část příspěvků, ze kterých se podporuje mládež, se dostane přímo do oddílů. Výhodou je rovněž 
nezvyšování administrativní zátěže. Výše položky je konečná a nebude se v průběhu roku měnit. 
 
4. Zřízení „sociálního“ fondu     250.000 Kč. 
 
Podmínky čerpání prostředků z fondu stanoví VV ŠSČR samostatným rozhodnutím před vlastním 
zřízením fondu. Z fondu bude možné čerpat i v dalších letech. Přesná výše odvodu fondu bude určena 
na konci roku 2024 podle skutečné částky vybrané zvýšených příspěvků tak, aby bilance nadvybraných 
příspěvků byla vyrovnaná. 
 
Diskuze: Návrh na rozdělení navýšených členských příspěvků byl ještě jednou podrobně diskutován a 
nakonec se VV většinově shodl, že namísto odpuštění poplatků LOK za mistrovské soutěže družstev 
přesune tuto částku krajům, s doporučením, aby finance byly použity k podpoře oddílů. Zároveň byly 
částky v návrhu rozpočtu zaokrouhleny takto:  
 
1. Příspěvek krajům      500.000 Kč 
 
Příspěvek bude rozdělen proporcionálně podle sumy zvýšených příspěvků za oddíly v daném kraji. 
Příspěvek nebude nutné vyúčtovat a utratit v roce 2024 a měl by sloužit k podpoře oddílů. Výše položky 
je konečná a nebude se v průběhu roku měnit.  
 
2. Navýšení příspěvku v projektu Podpora oddílů a kroužků 500.000 Kč 
 
Část příspěvků, ze kterých se podporuje mládež, se dostane přímo do oddílů. Výhodou je rovněž 
nezvyšování administrativní zátěže. Výše položky je konečná a nebude se v průběhu roku měnit. 
 
3. Zřízení „sociálního“ fondu     250.000 Kč. 
 
Podmínky čerpání prostředků z fondu stanoví VV ŠSČR samostatným rozhodnutím před vlastním 
zřízením fondu. Z fondu bude možné čerpat i v dalších letech. Přesná výše odvodu fondu bude určena 
na konci roku 2024 podle skutečné částky vybrané zvýšených příspěvků tak, aby bilance nadvybraných 
příspěvků byla vyrovnaná. Inspirací pro vznik fondu byly podobné projety Českého olympijského 
výboru a FIDE. 
 
Různé 
Bylo zpracováno daňové přiznání z daně příjmů právnických osob za rok 2023 a podáno finančnímu 
úřadu. Daň z příjmu svaz v roce 2023 nehradí.  
 
Společně s Josefem Bednaříkem jsem se účastnil pracovního semináře organizovaného ČOV, Komisí 
pro neolympijské sporty, který se týkal ekonomických aspektů fungování svazů neolympijských sportů. 



 
 

 

 

 
Diskusní témata:  
 
1. Řízení svazu zaměstnanci nebo odměňování volených zástupců? 
 
2. Struktura nákladů a příjmů ve svazu a proč je to důležité? 
 
Zúčastnili se zástupci cca 25 sportovních svazů. Převážná část semináře proběhla formou diskusí v 
pracovních skupinách, kterých bylo pět a pro každé z témat se jejich složení měnilo. Práce ve skupinách 
spočívala v neformální diskusi. Diskuse nebyla nějak formálně strukturovaná, takže lze jen těžko udělat 
její sjednocující shrnutí. Navíc, i když se jednalo o neolympijské sporty, i v této skupině svazů byli 
zástupci s ročním rozpočtem od 1 mil. do 151 mil. korun (florbal). 
 
Přesto se dá vypíchnout několik závěrů, na kterých se většina účastníků shodla: 
 
- ve stávajícím stavu sportovního prostředí a jeho financování státem a potažmo NSA, je nezbytné mít 
finanční rezervu. Její výše by měla být nejméně 50 % ročních nákladů. 
 
- pro příští období je nutné zvyšovat finanční samostatnost a snižovat závislost na státu (toto asi souvisí 
s tím, že se zúčastnili zástupci neolympijských sportů). 
 
- z toho vyplývá tlak na zvyšování marketingových náklad svazů (opět jako extrémní příklad slouží 
florbalisté, kteří mají 25 % nákladů orientovaných na marketing a momentálně 51 zaměstnanců). 
  
Osobně bych vypíchl dva fakty. Jednotlivé svazy mají různé způsoby organizování soutěží a jejich 
financování, a také různou organizační strukturu svazu a její financování. U soutěží se to projevuje např. 
tak, že některé svazy (a často členskou základnou menší než je ten náš) často organizují jak domácí tak 
světové» soutěže ve vlastní režii. To samozřejmě zvyšuje jejich obrat, ale také mění požadavky na 
personální obsazenost svazů a jejich marketingové možnosti. 
 
Zajímavé je také zjištění, že z přítomných svazů jsme asi jediní, kteří mají strukturu 14 krajských svazů, 
které mají autonomní orgány, samostatné rozpočty, naprostou nezávislost při jejich schvalování a 
vytvořeny podmínky pro jejich naplňování. I obdobně velké svazy takovou strukturu nemají a např. 
slučují kraje. A na závěr ještě citát zástupce jednoho svazu, který bere kraje jako nutné zlo: „Je to námi 
placená opozice a nejraději bych je zrušil.“ 
 
Usnesení 177/7: VV ŠSČR schvaluje hospodaření svazu za rok 2023 a jeho předložení Konferenci ŠSČR 
2024 k závěrečnému odsouhlasení. 
 
Usnesení 177/8: VV ŠSČR schvaluje návrh rozpočtu ŠSČR pro rok 2024 s diskutovanými změnami a 
schvaluje jej k předložení Konferenci ŠSČR 2024. 
 
Usnesení 177/9: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu hospodáře.  
 
Úkol 177/3: Upozornit na revokaci přílohy č. 3 (hospodaření ŠSČR k 31. 12. 2023) v zápisu ze 176. 
schůze VV ŠSČR – sekretariát.   



 
 

 

 

 
Příloha 3: Hospodaření ŠSČR 2023 
 
Příloha 4: Rozvaha k 31. 12. 2023 
 
Příloha 5: Výsledovka k 31. 12. 2023 
 
Příloha 6: Návrh rozpočtu ŠSČR 2024 (jednotlivé verze) 
 
Příloha 7: Návrh rozpočtu ŠSČR 2024 (schválen ve VV) 
 
Příloha 8: Přehled poplatků KŠS na LOK a FIDE 
 

8. Zpráva předsedy KRÚ 
 
Zprávu předsedy KRÚ zaslal P. Boleslav. 
 
Prague International Chess Festival                                                                                                                    
V termínu 27. 2. – 7. 3. 2024 proběhl v hotelu Don Giovanni Pražský mezinárodní šachový festival. 
V turnaji Masters, kde startovalo hned pět hráčů světové TOP 20, vybojoval stříbro český GM Thai Dai 
Van Nguyen, GM David Navara obsadil 5. místo. V turnaji Challengers si z českých hráčů nejlépe vedl 
Richard Stalmach (7. místo, 4/9), shodně 2,5b. z 9 partií uhráli Štěpán Hrbek a Václav Finěk. Za účasti 
267 hráčů a hráček se odehrál Karel Janeček Open turnaj. Nejlépe z Čechů se umístil na 4. místě GM 
Petr Neuman, 5. místo obsadil GM Tomáš Polák. Skvělého výsledku dosáhl FM Jakub Kůsa, který se 6/9 
dosáhl na 27. místo a splnil normu mezinárodního mistra.                                                                     
Tři české zástupkyně měl turnaj Futures. Nejlépe si vedla T. Severina Jakubše, která obsadila 4. místo 
s 5/9. S bodem méně obsadila 5. místo Sofia Markina, 7. místo patří Zuzaně Staré.  
 
Usnesení 177/10: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy KRÚ. 
 

9. Zpráva předsedy KpT 
 
Zprávu předsedy KpT zaslal P. Pisk. 
 
Komise pro práci s talenty (KpT) připravuje motivační smlouvy pro rok 2024. Smlouvy by měly být 
podepsány v první polovině dubna. V letošním roce je plánována také spolupráce vybraných talentů se 
sportovním psychologem. 
 
Usnesení 177/11: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy KpT. 
 

10. Zpráva předsedy TK 
 



 
 

 

 

Zprávu předsedy TK uvedl E. Pospíšil. 
 
S. Stárek organizuje školení T3 ve Středočeském kraji, propozice jsou na webu svazu. 

V Plzni a Olomouci proběhnou školení T3, první termín bude online a společný pro obě školení 1. – 2. 

6., druhý prezenční termín bude stanoven individuálně (Plzeň – V. Hadraba a M. Novotný, Olomouc – 

M. Beil). Propozice obou školení jsou zveřejněny na webu svazu. 

Ve druhém pololetí proběhnou dvě prezenční doškolení trenérů (Plzeň – M. Novotný a Olomouc – M. 

Beil). Propozice budou vydány do konce května. 

Komise vybere dva zástupce na zkoušky T2 22. – 23. 6. 

Bude zpracován a projednán Etický kodex trenéra šachu, návrh připraví Z Hagarová. 

Diskuze: E. Pospíšil dále upozornil na problém s končícími trenérskými třídami, které si trenéři, i přes 

emailové upozornění od TK, často neobnovují, čímž jim propadne celá trenérská kvalifikace. Přitom se 

stačí zúčastnit jednoho denního doškolení jednou za 5 let. TK se ještě bude zabývat možností, že 

v případě neobnovení trenérské třídy, nepropadne celá trenérská kvalifikace, ale jen jeden stupeň 

trenérské třídy. 

Usnesení 177/12: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy TK. 
 

11. Zpráva předsedy KM 
 
Zprávu předsedy KM uvedl Z. Fiala. 
 
Komise mládeže ŠSČR schválila propozice Mistrovství ČR družstev mladších žáků 2024. 
 
Komise mládeže ŠSČR schválila změnu pořadatele MČR škol. Mistrovství ČR škol uspořádá ŠSČR. 
Ředitelem turnaje bude Josef Bednařík. Podmínky zůstávají zachovány. 
 
Komise mládeže ŠSČR vyhodnotila opakovaný konkurz na pořadatele Mistrovství ČR juniorů a juniorek 
v rapid šachu 2024. Mistrovství ČR juniorů a juniorek v rapid šachu uspořádá Šachová škola pat a mat, 
z.s. ve dnech 21. až 29. září v Harrachově. 
 
Komise mládeže ŠSČR vyhodnotila opakovaný konkurz na pořadatele Mistrovství ČR mládeže v rapid 
šachu 2024. Mistrovství ČR mládeže v rapid šachu uspořádá Šachová škola pat a mat, z.s. ve dnech 14. 
až 15. září v Harrachově. 
 
Od 8. do 16. března se uskutečnilo v Jaroměřicích na Rokytnou Mistrovství ČR juniorek a dorostenek, 
které uspořádala Šachová škola Havlíčkův Brod, z.s. 
 



 
 

 

 

Od 9. do 16. března se uskutečnilo v Koutech nad Desnou Mistrovství ČR mládeže do 16 let, které 
uspořádala Šachová škola Světlá nad Sázavou, z.s. 
 
V neděli 10. března 2024 se v Hotelu Dlouhé Stráně v Koutech nad Desnou uskutečnila schůze rozšířené 
Komise mládeže ŠSČR. Zápis ze schůze je publikován na webu ŠSČR a je přílohou zprávy. 
 
Ve dnech od 4. do 12. dubna se na základě pozvánky pořadatelů účastní předseda KM ŠSČR Mistrovství 
Slovenska mládeže 2024, které probíhá v Tatralandii v Liptovském Mikuláši a účastní se ho 319 hráčů 
mistrovských kategorií. 
 
Usnesení 177/13: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy KM. 
 
Příloha 9: Zápis ze schůze rozšířené KM ŠSČR 
 

12. Zpráva předsedy STK 
 
Zprávu předsedy STK uvedl J. Malec. 
 
STK schválila propozice závěrečného trojkola Extraligy 2023/2024. 
 
STK schválila dlouhodobé Rozpisy MČR mužů a žen. 
 
STK schvaluje, v konzultaci s KRÚ, konkurz pro MČR mužů a žen 2025. 
 
Skončila Extraliga a 2. liga 2023/2024, nadcházející neděli to čeká 1. ligu; snad vše bez neobvyklostí. 
 
K diskuzi: 
V ročníku 2023/2024 došlo (rozhodnutím rozšířené STK) v ligových soutěžích k navýšení částek pokut, 
přičemž vyplynulo doporučení část (50 %) finanční prostředků z vybrané pokuty dát oddílu soupeře. 
Doporučuji toto aplikovat již letos (na pokuty z 2023/2024). 
 
Podobně jako navýšení pokut (byť účel je zásadně odlišný) k úvaze (z rozšířené STK) navýšení vkladů 
do soutěží. Doporučuji s nejbližší úpravou Ekonomické směrnice. 
 
Diskuze: VV doporučil návrh STK týkající se možnosti poskytnout 50 % z vybraných pokut oddílu 
soupeře, aplikovat až od sezóny 2024/2025 a přesně definovat o jakou pokutu se jedná. Mělo by se to 
objevit v rozpisu soutěže. 
 
Navýšení vkladů do soutěží by nejprve mělo být prodiskutováno na rozšířené schůzi STK. Vzešlý návrh 
k případné úpravě Ekonomické směrnice se pak předloží Konferenci ŠSČR. 
 
Usnesení 177/14: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy STK. 
 
Úkol 177/4: Prodiskutovat návrh na navýšení vkladů do soutěží ŠSČR na schůzi rozšířené STK – 
Sportovně technická komise. 



 
 

 

 

 

13. Zpráva předsedy KMK 
 
Zprávu předsedy KMK zaslal J. Bednařík. 
 
V druhé polovině března jsme vyhlásili oblíbené grantové řízení na popularizaci šachu. V letošním roce 
jsme podmínky čerpání dotací mírně poupravili. Nutné bylo omezit termíny zaslání zprávy z podpořené 
akce, fakturu na obdrženou částku, ale také před samotnou akcí uvedení termínu a propozic do našeho 
svazového kalendáře. Článek ke grantu můžete zhlédnout zde. 
 
Pracujeme na dvou projektech – Olympijský festival 2024 a ODM 2025. Účast na koordinačních 
schůzkách, plánování akcí.  
 
Ženský šach: 
Na MČR mládeže 2024 proběhla beseda o olympiádě v Chennai a zábavná simultánka - cca 50 
účastníků, ohlasy kladné. 
 
Rozhovor s kapitány reprezentace Česka a Slovenska - vyšlo v ECU magazínu únor, březen.  
 
Tereza Rodshtein úspěšně absolvovala za podpory Ženského šachu 1th ECU TRAINERS ONLINE 
SEMINAR. 
 
V březnu jsme natočili 5 videí o Janě Jackové, které dohromady získaly 2024 zhlédnutí. Živé přenosy z 
MČR měly cca 2200 zhlédnutí. 
 
Pravidelně dáváme příspěvky o seminářích pro ženy a slečny, zajímavosti ženského šachu na sociální 
sítě, YouTube - seriál o Janě Jackové. 
 
Další práce KMK jednou větou: 
 

● Spolupracujeme s odborným časopisem Coach 
● Zpracovali jsme zprávu pro Konferenci za rok 2023 
● Odvysílán byl 264. díl pořadu V šachu 
● Pracujeme na propagaci MČR škol 2024 
● Pracujeme na digitalizaci svazových formulářů 
● Komunikujeme s členskou základnou 
● Rozeslali jsme březnový Newsletter 
● Zajišťujeme chod svazového Fanshopu a další jeho rozvoj 
● Web chess.cz jsme obohatili o rozhovory, ale také články z vybraných zahraničních akcí 
● Na webu, instagramu, facebooku či twitteru jsme informovali šachovou veřejnost o 

nespočetném množství událostí, školení atd. 
 
Usnesení 177/15: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu KMK.  
 
Příloha 10: Newsletter 3/2024 

https://www.chess.cz/prihlasujte-sve-projekty-do-grantoveho-rizeni-na-popularizaci-sachu-2024/


 
 

 

 

 

14. Zpráva předsedy KR 
 
Zprávu předsedy KR uvedl J. Sikora. 
 
V měsíci březnu proběhly významnější akce zastřešené ŠSČR - MČR juniorů a dorostenců, MČR juniorek 
a dorostenek a také MČR dětí do 16 let v kategoriích do 10, 12, 14 a 16 let. S potěšením 
mohu konstatovat, že na rozdíl od postupových předkol proběhly všechny finálové turnaje bez jediné 
připomínky nebo výtky ze stran hráčů, rodičů, trenérů a vedoucích výprav na adresu 
rozhodčích nebo námitky na regulérnost soutěží. 
 
Recept je jednoduchý a podmínky na výše zmíněných soutěžích byli s organizátory sladěny tak, ať jsou 
v souladu s pravidly a doporučeními FIDE a aby byly shodné, jako na blížícím se ME mládeže v Praze. 
 

1. Dostatek kvalifikovaných, proškolených a motivovaných rozhodčích 
2. Důsledné dodržování pravidla o vyloučení diváků ve stanoveném čase od zahájení hry 
3. Zákaz všech nepovolených elektronických zařízení v hracím prostoru 
4. Aplikace doporučeného časového posunu přenášených partií 

 
Za KR ŠSČR bych rád vyjádřil přání, aby na všech významnějších turnajích (zejména dětí) byly tyto 
pravidla samozřejmostí. Není potřeba vymýšlet nic nového, stačí znát pravidla a doporučení FIDE a řídit 
se tím. 
 
Usnesení 177/16: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy KR. 
 

15. Zpráva předsedy OK 
 
Zprávu předsedy OK uvedl P. Slovák. 
 
Ke dni 31. 3. prošlo aktualizací 22.108 členů (o 1.881 víc než ke stejnému dni před rokem), z toho 
12.798 s registrací (+568). 
 
Registrace podle kategorií: 
Aktivní výdělečně činní   -    5.706 (+127) 
Aktivní nevýdělečně činní   -    1.861 (+92) 
Aktivní mládež     -    3.706 (+279) 
Aktivní mládež do 10 let   -    1.525 (+70) 
Individuální       -          90 (+31) 
 
Ke stejnému dni dosud nezaslalo aktualizované seznamy 8 oddílů, těm bude uložena pokuta dle ES: 
 
11 – ŠK Molekula 
12 – TJ Jiskra Zruč nad Sázavou 



 
 

 

 

13 – TJ Jiskra Třeboň 
17 – ŠK Libštát 
22 – Sokol Dobšice 
23 – Sokol Francova Lhota 
24 – SK Řetězárna 
25 – ŠO TJ Sokol Mosty u Jablunkova 
 
Na začátku dubna byl založen nový oddíl Šachy Bowling Brno, z.s. 
 
Usnesení 177/17: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy OK. 
 

16. Zpráva sekretariátu 
 
Zprávu sekretariátu uvedl F. Štross. 
 
Probíhají organizační přípravy Konference ŠSČR 2024, která proběhne v sobotu 27. dubna v Hotelu 
Skalský Dvůr u Nového Města na Moravě. Většina KŠS a celostátních sdružení již zaslala seznam svých 
delegátů. 
 
Upozorňujeme všechny členy, že ŠSČR vypověděl smlouvu s bankou Moneta a běžný účet 
1721907504/0600 je nyní zrušený. K platbám využívejte účet ŠSČR u banky Creditas 102463604/2250. 
 
Na Magistrát města Brna byla podána žádost o dotaci na MČR v bleskovém šachu, které proběhne 
předběžně v sobotu 21. prosince v Orea Congress Hotelu Brno. 
 
Na Magistrát města Zlín byla podána žádost o dotaci na MČR škol, které proběhne ve dnech 24. – 26. 
června v Kongresovém centru Zlín. 
 
Probíhají přípravné a organizační práce MČR školních týmů ve Zlíně, které letos pořádá ŠSČR namísto 
ŠK Zlín. V brzké době budou vydány propozice soutěže. Hlavním organizátorem akce je Josef Bednařík. 
 
Proběhla předregistrace českých týmů na letošní Šachovou olympiádu v Budapešti. 
 
Byla vytvořena smlouva s pořadatelem MČR žen v rapid šachu. 
 
Byly zakoupeny poháry a medaile pro soutěže družstev mládeže. 
 
Na FIDE byl zaslán pravidelný roční report za rok 2023. 
 
České unii sportu byl za rok 2023 zaslán text do ročenky včetně vybraných fotografií. 
 
Na FIDE byly vyřízeny tituly CM pro Nikitu Filindashe a Le Anh Dunga, titul FM pro Bruno Topenčíka a 
zaslány normy z Openu Plzeň a PICF. 
 



 
 

 

 

Novými licencovanými rozhodčími jsou Zdeněk Holeksa, Daniel Židek, Tomáš Ďúran, Dana Ďúranová,  
Jiří Jína a Jakub Spyrka. 
 
J. Bednařík a R. Svoboda se za ŠSČR zúčastnili semináře neolympijských sportů pořádaného Českým 
olympijským výborem. 
 
V. Souralová se za ŠSČR zúčastnila konference Ústeckého šachového svazu a J. Bednařík konference 
Šachového svazu Olomouckého kraje. 
 
Venuše Souralová, Michaela Nová a Lenka Kůsová se zúčastnily akce pro zvané hosty, konference 
iniciativy Czech Women in Sport, ve Sněmovně Parlamentu ČR. Tématem bylo financování ženského 
sportu a postavení žen ve vedení sportovních organizací. Konference se zúčastnili například 
předsedkyně sněmovny, zástupci ČOV a NSA, dalších sportovních svazů a sportovkyň. 
 
V. Souralová se na základě nominace ŠSČR zúčastnila kurzu pořádaného organizací Women in Chess ve 
spolupráci s Komisí ženského šachu ECU - WICF Advocacy Training. Po splnění dalších podmínek získala 
certifikát WICF Certified Advocate. 
 
F. Štross se zúčastnil školení odborné způsobilosti řidičů, kterého by se měli jednou za čas zúčastnit 
všichni zaměstnanci používající auto k pracovním úkonům. 
 
Online materiál byl zapůjčen na Pražský šachový festival, na GP v Dobrovici, na MČR juniorů a mládeže 
v Koutech a na závěrečné extraligové trojkolo do Turnova. 
 
V online školení trenérů 4. třídy v roce 2024 zatím splnilo a zaplatilo za test celkem 42 členů. 
 
Usnesení 177/18: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu sekretariátu. 
 

17. Různé 
 
Návrh na úpravu Klasifikačního řádu 
V souvislosti s valorizací FIDE ela navrhl ratingový administrátor M. Šmajzr upravit některá ustanovení 
Klasifikačního řádu tak, aby se pro zápočet na LOK počítalo výhradně jen národní elo s výjimkou cizinců. 
Nyní je v KŘ ustanovení, že pokud hráč nemá národní rapid elo, tak se vezme jeho FIDE rapid elo. Což 
momentálně není ideální, protože např. ten, kdo měl FIDE elo 1050, tak má nyní skoro 1500. 
 
Změny by bylo vhodné schválit co nejdříve tak, aby se mohly zohlednit už ve výpočtu rapid LOK k 1. 5. 
nebo alespoň na klasickou Listinu osobních koeficientů k 1. 6. 
 
Ke schválení byla předložena nová Směrnice pro registraci a zápočet turnajů, která nahrazuje dřívější 
dokument Náležitosti podkladů ze soutěží předaných k zápočtu. 
 
Usnesení 177/19: VV ŠSČR schvaluje předložené změny v Klasifikačním řádu ŠSČR a Směrnici pro 
registraci a zápočet turnajů. 
 

https://www.czewis.cz/aktualne/
https://www.womeninchess.com/the-team


 
 

 

 

Úkol 177/5: Zveřejnit na webu aktualizovaný Klasifikační řád ŠSČR a Směrnici pro registraci a zápočet 
turnajů – M. Petr a sekretariát. 
 
Příloha 11: Aktualizovaný Klasifikační řád ŠSČR  
 
Příloha 12: Směrnice pro registraci a zápočet turnajů  
 
 
Termín 178. schůze VV ŠSČR 
Termín a místo konání 178. schůze VV ŠSČR budou určeny až po Konferenci ŠSČR 2024. 
 

18. Závěr 
 
M. Petr poděkoval všem za účast a konstruktivní diskuzi a ukončil schůzi v 18:55.  
 
 
 
......................................          ..................................... 
Zapsal:  František Štross                                       Ověřil: Martin Petr 
 
 
 
Přehled usnesení: 
 
Usnesení 177/1: VV ŠSČR schvaluje zápis ze 176. schůze VV ŠSČR. 
Usnesení 177/2: VV ŠSČR schvaluje program 177. schůze VV ŠSČR. 
Usnesení 177/3: VV ŠSČR bere na vědomí kontrolu úkolů. 
Usnesení 177/4: VV ŠSČR schvaluje předložený návrh Jednacího řádu pro Konferenci ŠSČR 2024. 
Usnesení 177/5: VV ŠSČR schvaluje předložený návrh na změnu Stanov ŠSČR předkládaný Konferenci 
ŠSČR 2024. 
Usnesení 177/6: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy ŠSČR. 
Usnesení 177/7: VV ŠSČR schvaluje hospodaření svazu za rok 2023 a jeho předložení Konferenci ŠSČR 
2024 k závěrečnému odsouhlasení. 
Usnesení 177/8: VV ŠSČR schvaluje návrh rozpočtu ŠSČR pro rok 2024 s diskutovanými změnami a 
schvaluje jej k předložení Konferenci ŠSČR 2024. 
Usnesení 177/9: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu hospodáře.  
Usnesení 177/10: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy KRÚ. 
Usnesení 177/11: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy KpT. 
Usnesení 177/13: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy KM. 
Usnesení 177/14: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy STK. 
Usnesení 177/15: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu KMK.  
Usnesení 177/16: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy KR. 
Usnesení 177/17: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu předsedy OK. 
Usnesení 177/18: VV ŠSČR bere na vědomí zprávu sekretariátu. 



 
 

 

 

Usnesení 177/19: VV ŠSČR schvaluje předložené změny v Klasifikačním řádu ŠSČR a Směrnici pro 
registraci a zápočet turnajů. 
 
Úkoly: 
 
Úkol 177/1: Připravit návrh na úpravu registrací ve spojitosti s problémy na turnajích pořádaných těsně 
po ukončení termínu registrací – Organizační komise. 
Úkol 177/2: Vložit schválené materiály do sekce Konference 2024 na webu ŠSČR – sekretariát.   
Úkol 177/3: Upozornit na revokaci přílohy č. 3 (hospodaření ŠSČR k 31. 12. 2023) v zápisu ze 176. 
schůze VV ŠSČR – sekretariát.   
Úkol 177/4: Prodiskutovat návrh na navýšení vkladů do soutěží ŠSČR na schůzi rozšířené STK – 
Sportovně technická komise. 
Úkol 177/5: Zveřejnit na webu aktualizovaný Klasifikační řád ŠSČR a Směrnici pro registraci a zápočet 
turnajů – M. Petr a sekretariát. 
 
Přílohy: 
 
Příloha 1: Zápis ze 176. schůze VV ŠSČR 
Příloha 2: Stav úkolů po 177. schůzi VV ŠSČR 
Příloha 3: Hospodaření ŠSČR 2023 
Příloha 4: Rozvaha k 31. 12. 2023 
Příloha 5: Výsledovka k 31. 12. 2023 
Příloha 6: Návrh rozpočtu ŠSČR 2024 (jednotlivé verze) 
Příloha 7: Návrh rozpočtu ŠSČR 2024 (schválen ve VV) 
Příloha 8: Přehled poplatků KŠS na LOK a FIDE 
Příloha 9: Zápis ze schůze rozšířené KM ŠSČR 
Příloha 10: Newsletter 3/2024 
Příloha 11: Aktualizovaný Klasifikační řád ŠSČR  
Příloha 12: Směrnice pro registraci a zápočet turnajů  
 
 


